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Referat 
Dato: 15.09-2021 kl. 19.00 i Kulturhuset M2. 

 

  

DELTAGERE: 
 
 
 
FRAVÆRENDE: 
 
 
Referent:   

Inga Andersen, Jesper E. Petersen, Carl Holst, Linda Eg, Jens Wormstrup, John 
Sandholm, Henny Bentzen, Kim Bjørnskov Pedersen, Rudin Riknagel, Peter Zilmer.  
 
 
Lone Mølhede Nielsen, John Christensen, Bruno Hansen, Ove Kristensen, Lars 
Stampe. 
 
 
Linda Eg 

Mødeemne: 
 

Ordinært møde  

No Emne Tekst Aktion 

1 Velkomst og 

dagsorden 
 

Velkomst og dagsorden: 

Gennemgang af grupper og udvalg: 

John C vil gerne være med i gruppen, når der skal laves cykelsti. 

Ny gruppe: «julegruppen»: Jens og Lone. 

Jens indkalder til møde med de personer, der inviteres til at sidde med i gruppen: 

Forslag om en repræsentant fra Drabanterne og en repræsentant fra 

idrætsforeningerne. Evt. ØIF-håndbold, der sælger juletræer på torvet op til jul. 

 

Udviklingsplaner: 

Styregruppe: Lars Stampe, formand. Linda Eg, sekretær, Jesper E. Petersen, Carl 

Holst og Inga Andersen. 

Første møde: 27/9 kl. 15 i Ølgod Hallerne. 

 

Jesper efterspørger klare linjer og rammer. Forslag om at udvælge 5 puljer (bredt 

defineret), som gør det nemmere at søge indenfor. 

 

 

 

 

Jens 

2 Varde 

Kommune, FUR, 
RUBAN m.m. 

 

Varde Kommune:  

Bosætningsprojekt: Profilside, film, velkomstambassadør. 
Inga giver en update. Der er blevet filmet ved Nobia, Byskovcenter, skolen mm. 

De afventer den opdaterede film med de nye klip.  

Velkomstambassadør møde med repræsentanten fra Varde Kommune: Det 
mindede om en Erfagruppe. Forventer et nyt møde senere.  

 
Vild med vilje: Godt møde – fik ros for at vi havde gjort opmærksom på at der 

ikke skal være vild-med-vilje i de områder, der er lavet til børn mhp. undervisning 

og læring. 
 

Politikermøde 30/9 
Annoncen blev vist – mødet er en del af borgerinddragende aktiviteter. 

 
 

Borgermøde 11/10 boliger/fællesskaber 

Medlemmerne af Udviklingsrådet bedes opfordrer borgere til at møde op. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

alle 



  FUR:  
Carl gennemgik FUR aktiviteter. 

• Da dialogmødet med direktør Thomas Japp, Plan og Teknik i sidste øjeblik 

blev ændret til et digitalt møde, blev mødet udsat til næste FUR møde 29/11-

2021. Der var fra UR mange uafklarede spørgsmål der ønskes besvaret. 
• På Sensommermødet med Byrådet den 09/09 fremlagde kommunaldirektøren 

Mogens Pedersen et forslag om fremtidige kommunale årlige tilskud til UR 

skulle en del øremærkes til grønne projekter – ØUR ønsker p.t. ingen VKM-
øremærkning til grønne projekter, ØUR mener vi selv må vurdere/bestemme 

hvilke projekter skal være ”grønne”. 

• Årets landsby: Fremadrettet vil FUR medlemmer besøge landsbyerne inden 
afstemning. 

Nogle af UR ønskede at der blev undersøgt mulighederne for en konkurrence 

alene om Årets By i Varde Kommune, skulle så køre sideløbende med 
Landdistrikternes Fællesråd konkurrence Årets Landsby. UR Helle Øst og 

HSST skal fremlægge et forslag. 
 

RUBAN: 

Sammenlægningen af de to foreninger til en, fungerer godt i praksis. Bestyrelsen 
kan nu koncentrere sig om videreudvikling af RUBAN-systemet med hjælp fra 

Karsten Madsen 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

3  

Økonomi 

 

Økonomi: 

Gennemgået og godkendt. 
Der afsættes 500 kr. til indvielse af cykelstien fra Krusbjerg til Adelvej. 

 

 

 

 
4 Nedsættelse af 

arbejdsgrupper/ 
udvalg 

Lokale Perler: Gårde, Krusbjerg, Strellev. 

Der arbejdes fortsat. 
 

Skilte til donationer (eks. borde/bænke, lys og lign.) 

Udsat til næste gang, da Bruno ikke er til stede i dag. 

 

5  
Hjemmesiden 

 
Olgod.dk 

 
Den nye side, der arbejdes på, blev vist på mødet.  

Link til de nærliggende byer skal være centralt placeret.  
 

 

 
 

 

 



6 Nyt fra 
Udvalgene 

Nyt fra Udvalgene: 
 
Trafikgruppen:  
Hæk klippet rundkørslen. 

Opmærkning af vejstriber mm. 
Asfalt ved Vestergade. 
Manglende oprydning efter græsslåning ved Skovparken. John S tager et billede. 
 
Rudin: Der er store problemer med cykler, der bliver stjålet fra bl.a. stationen og 
svømmehallen. Kan vi gøre noget ved det?  
Inga tager en snak med Torben Kondrup, om der bliver arbejdet på noget. 

 
Asfalt på parkeringspladsen ved Hallerne. 
 
Sti ved golfbanen – den er ikke god at cykle på. Forslag om det er muligt at gå sammen 
med Strellev Sogneforening og i fællesskab få lave en bedre cykelsti. 
(Inga har efter ØU mødet observeret at Kristen Brun og Asbjørn arbejder med forslag om 
opsætning af video overvågning. Mere info følger senere). 
 
Toilet ved Ølgod Station: er i gang. 
 
Cykelstativ ved Bryghuset: Varde Kommune har givet Bryghuset et cykelstativ, da de får 
mange gæster til Skulpturudstilling og manglede et cykelstativ til gæsternes cykler. 
Arbejdet udføres af frivillige og Varde Kommune donerer gruset 
 
Sti ved kirken,  
Der er kommet en ny sti for demenscenterets beboere – hvis der bliver behov på sigt, vil 
der blive sat en låge i. 
 
 
Oprensning af Engsøen: Søen bliver oprenset hen over efteråret. 
Faldefærdige bygninger: Er der kendskab til nogle, skal I kontakte Carl eller John C. 
 
 
Jul i Ølgod: (den nye arbejdsgruppe) 
 
Fået 4 huse fra Varde Kommune til at skabe julestemning i byen. 
Forslag om nedlægning af Julebelysning fra Jernbanegade og derefter sætte det op, så der 
er helt ned til rundkørslen.  

 

 

 

 

John S. 

 

Inga 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

6  Ønske om lys på træet ved krocketbanen. Jens tager fat på det.  
 
Vedr. julebelysning i byen: 
Vil kommunen betale for julebelysning? Kan der laves en fælles holdning gennem FUR? 
Carl og Peter undersøger hvilke evt. regler der findes på området. Der er 
bekymringer om kommunen må give andet end et tilskud.  
 
Eller medlemmerne i ØHE sælger evt. lys og overskuddet går til julebelysning? 
Evt. ansøge kulturforeningerne om økonomisk støtte, da det ligger indenfor deres 
interesseområde.  
 
Væk julemanden 27. november 2021 kl. 10.00 med FDF-orkesteret.  

Jens 

Carl og 

Peter 

7 Borgerinddragen

de aktiviteter  

Nye forslag: Videregives til den nye styregruppe. 

Nye Udviklingsplaner for Ølgod. 

 
Forslag til aktiviteter: Asfalt på parkeringspladsen ved stadion, forskønnelse af 

rundkørslen, fitness redskaber ved skoven, legeting på Torvet, soppebassin ved 
svømmehallen osv. 

 
 

 

 

 

 

 

  



8 Bordet rundt  
Strellev: 

Udskiftning af busskur – ansøgt Varde Kommune om nyt skur, hvilket er 

godkendt. 
 

Gårde: 
Gang i multihus, telt, scene. 

Indvielse på vej af airsoftbane. Hjertestarter, ny terrasse ved multihus 
 

Lindbjerg: 

Kartoffelhus er revet ned/er ved at blive revet ned. 
Skolen: 82 elever (flere end sidste år) 

 
Krusbjerg: 

Indvielse af den nye cykelsti  

 
Ølgod: 

Jens: udfordringer med evt. ledige lokaler på sigt. Der arbejdes på at mulige 
løsninger. 

ØHE, arbejder på en udvidelse af medlemskravene, så der åbnes op for flere 
mulige medlemmer. 

 

Borgerforening: 2 nye i bestyrelsen og en ny suppleant. Ny formand; Mikael 
Dalgaard. Flemming Fisker næstformand. 

 

 

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

10 Næste møde Politikermøde 30/9 i Kulturhuset. 

 

Borgermøde boliger 11/10 i Ølgod hallerne. 
 

Næste ØU-møde: mandag d. 8. november kl. 18 i Ølgod hallerne. 
 

Væk julemanden lørdag den 27/11 kl. 10.00 (FDF-orkesteret) 

 

 

 

 
 

Evt.  ”Symbo” fødevare innovationscenter i Skovlund. Inga er blevet opfordret til at 

indtræde i bestyrelsen. 

 

Carl arrangerer møde i FUR regi, hvor vi kan få mere at vide. 

 

 

 

 

 


